

control in its geographic area as well as recommendations on organizational problems connected with the formation of the Bureau.

145 (VII). Report of the first session of the Economic Commission for Latin America¹

*Resolution of 23 August 1948
(document E/1026)*

The Economic and Social Council,

Having considered the report of the first session of the Economic Commission for Latin America²,

Takes note with satisfaction of the decision taken by the Commission at its first session in furtherance of the purpose set forth in its terms of reference;

Expresses its satisfaction with the arrangements made for the co-ordination of the Commission's work with the Inter-American Economic and Social Council;

Approves the use of Spanish as a third working-language of the Commission and the production in Portuguese of the final text of the Commission's report and its resolutions.

146 (VII). Proposed United Nations Economic Conference of the Amazon Basin countries

*Resolution of 29 August 1948
(document E/1055)*

The Economic and Social Council

Refers to the Economic Commission for Latin America for its analysis and consideration, in consultation, where appropriate, with the International Institute of the Hylean Amazon, the proposal for an economic conference of the Amazon Basin countries³.

147 (VII). Report of the second session of the Transport and Communications Commission

*Resolutions of 28 August 1948
(document E/1053)*

The Economic and Social Council

Considered the report of the second session of the Transport and Communications Commission⁴.

¹ See also resolutions 146 (VII) and 147 (VII).

² See document E/840.

³ See document E/826.

⁴ See *Official Records of the Economic and Social Council, Third Year, Seventh Session, Supplement No. 3.*

près et les travaux qui lui permettraient de résoudre les problèmes d'hydraulique fluviale dans les régions qui sont géographiquement de son ressort, ainsi que des recommandations concernant les problèmes d'organisation que soulève la création de ce Bureau.

145 (VII). Rapport de la première session de la Commission économique pour l'Amérique Latine¹

*Résolution du 23 août 1948
(document E/1026)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport de la Commission économique pour l'Amérique latine sur les travaux de sa première session²,

Prend acte avec satisfaction des décisions prises par la Commission à sa première session pour réaliser les objectifs énoncés dans son mandat;

Exprime sa satisfaction des dispositions prises en vue de la coordination des travaux de la Commission avec ceux du Conseil économique et social inter-américain;

Approuve l'emploi de l'espagnol comme troisième langue de travail de la Commission et la publication en portugais du texte définitif du rapport de la Commission et de ses résolutions.

146 (VII). Projet de Conférence économique des Nations Unies pour les pays du Bassin de l'Amazone

*Résolution du 29 août 1948
(document E/1055)*

Le Conseil économique et social

Transmet à la Commission économique pour l'Amérique latine, aux fins d'étude, en collaboration, s'il y a lieu, avec l'Institut international de l'Amazonie hyléenne, le projet de Conférence économique des pays du bassin de l'Amazone³.

147 (VII). Rapport de la deuxième session de la Commission des transports et des communications

*Résolutions du 28 août 1948
(document E/1053)*

Le Conseil économique et social

A examiné le rapport de la Commission des transports et des communications sur sa deuxième session⁴.

¹ Voir aussi les résolutions 146 (VII) et 147 (VII).

² Voir le document E/840.

³ Voir le document E/826.

⁴ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, troisième année, septième session, supplément N° 3.*